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Verslag van de vergadering van de commissie Sociale en Algemene Zaken, gehouden op 20 
oktober 2022 in de raadszaal van het gemeentehuis.

Aanwezig:
Voorzitter: L. Peeters
Griffier: R. van Heijnsbergen
Namens PNL: N. Maas en S. Dankers
Namens De Werkgroep: R. van Bree en H. van den Heuvel
Namens ABL: A. de Groot en M. Sanders
Namens CDA: G. van Rixtel en J. Meulensteen
Namens Ouderenappèl-HvL: F. van Zeeland en A. de Hoon
Namens PvdA: G. Vereijken en DJ. Gloudemans
Namens het college: F. van der Meijden, J. Briels en M. Slaets 

1. Opening.
De voorzitter opent de vergadering en vraagt partijen te melden wie er namens de partijen 
het woord zal voeren. Er hebben zich geen insprekers gemeld.

2. Vaststelling van de agenda.
De concept agenda wordt vastgesteld.

3. Vaststelling van de besluitenlijst van de vergadering Sociale en Algemene 
Zaken van 19 mei 2022.
De besluitenlijst en toezeggingenlijst worden vastgesteld.

4. Ingekomen stukken en mededelingen.
Burgemeester Van der Meijden geeft een toelichting op de ontwikkelingen met betrekking tot 
de N279 en de Beekse Brug. Hij meldt dat een brede belangenbenadering als uitgangspunt 
gaat gelden in een nieuw gevormde stuurgroep. Namens Laarbeek heeft hij daar zitting in.  
Er hebben al gesprekken plaatsgevonden met lokale belangengroepen. Met betrekking tot de 
situatie bij de Beekse brug meldt hij dat het college een bezoek heeft gebracht aan de 
Provincie. Een oplossing is volgens hem binnen handbereik. Lokaal staan hier alle seinen op 
groen en het is nu aan de provincie om hierover een besluit te nemen.  
Naar aanleiding van daartoe gestelde vragen meldt hij het nog te vroeg te vinden voor een 
beeldvormende avond over dit onderwerp. Het college is nog bezig met het ophalen van 
relevante informatie. Hij raadt aan hier nog even mee te wachten en in overleg met het 
presidium te zijner tijd een geschikte datum te plannen. Alle dorpsraden zullen betrokken 
worden in het overleg over dit onderwerp. Hij kan niet uitsluiten dat de nieuwe 
gespreksronde tot enige vertraging leidt. Hij wijst echter op het belang van consensus als het 
gaat om het oplossen van deze problematiek.

Met betrekking tot de raadsinformatiebrief Heroriëntatie en schuldhulpverlening aan 
ondernemers d.d. 24 mei 2022 vraagt de heer Sanders wanneer er een evaluatie plaatsvindt.
Wethouder Briels merkt op dat die evaluatie deels al is uitgevoerd. Gebleken is dat de 
regeling zijn waarde heeft en voorlopig wordt voortgezet maar dat het wel de bedoeling is om 
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deze eindig te maken. Hij zal de raad voor het einde van het jaar via een raadsinformatiebrief 
verder informeren.
Met betrekking tot de raadsinformatiebrief Onderzoek businesscase windmolens d.d. 28 juni 
2022 vraagt mevrouw Vereijken wat de gemeente nu nog gaat doen. 
Wethouder Briels wijst op het feit dat dit al is besproken bij de discussie over grootschalige 
opwek. Er komt geen onderzoek naar de plaatsing van windmolens. Pas als er een concreet 
verzoek wordt ingediend wordt het gesprek aangegaan. 
Met betrekking tot de raadsinformatiebrief over de uitspraak van de Centrale Raad van 
Beroep over resultaatgericht indiceren van huishoudelijke ondersteuning d.d. 11 oktober 
2022, wijst mevrouw Meulensteen op het feit dat het college handelt in strijd met het recht 
door op dezelfde wijze door te gaan. 
De heer Van Zeeland vraagt wat de gevolgen zijn van deze uitspraak voor Laarbeek. 
Wethouder Slaets geeft aan dat er niet zo veel aan de hand is. Onze klanten zijn zeer 
tevreden en het college gaat kijken hoe we dit verder gaan oppakken. Zij houdt de commissie 
op de hoogte.  

Wethouder Briels heeft nog een drietal mededelingen:
1. Hij wijst erop dat de directeur van Blink is teruggetreden. 
2. De informatieavond over de transitievisie warmte in Aarle-Rixtel was zo druk bezocht dat 

men een aantal mensen heeft moeten teleurstellen. Er is een 2e avond belegd vanwege de 
grote belangstelling.

3. In de media wordt gesproken over grote problemen in het leerlingenvervoer. Het valt hier 
mee. De ouders zullen actief worden gevraagd om eventuele problemen te melden. 

5. Presentatie routekaart verduurzaming gemeentelijke gebouwen.
De heer van der Does van Rupubliq verzorgt een presentatie over de Routekaart 
verduurzamen maatschappelijk vastgoed van Laarbeek. De presentatie wordt ter kennisname 
aan de raads- en commissieleden gestuurd. 

6. Voorstel tot aanpassing van het Reglement van Orde Auditcommissie.
De heer Gloudemans vraagt wat de rol is van die commissie. 
De heer Sanders voelt er niet veel voor om het proces van de kadernota en begroting te 
wijzigen. De tussenrapportage kan wat hem betreft ter advisering aan de Auditcommissie 
worden voorgelegd maar de kadernota niet.
De heer Van Zeeland is het eens met de pilot en stelt voor om voor elke fractie ook een 
plaatsvervanger te benoemen.
De heer Van Bree geeft aan dat dit voorstel een uitwerking is van de keuzes die gemaakt zijn 
in het presidium. Hij heeft er dan ook geen probleem mee. De commissie heeft een 
adviserende rol. Hij vraagt of de vergaderingen van de commissie voortaan ook openbaar 
kunnen zijn. 
Mevrouw Maas pleit ook voor een reserve lid en heeft verder geen problemen met deze extra 
adviesmogelijkheid. 
Wethouder Briels geeft aan dat de Auditcommissie hiermee meer in positie gebracht kan 
worden. De tussenrapportage kan via deze pilot uiteindelijk actueler aan de raad worden 
voorgelegd. 
De griffier wijst erop dat de Auditcommissie eenzelfde adviescommissie aan de raad is als de 
andere adviescommissies. Het voorstel is bedoeld om de raad ten aanzien van de 
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documenten in de P&C cyclus juist meer in positie te brengen. De besluitvorming over die 
documenten blijft natuurlijk alleen bij de raad liggen. De vergaderingen zijn op grond van de 
Gemeentewet openbaar. Het opnemen van de mogelijkheid tot het benoemen van 
plaatsvervangende leden is geen probleem. Het voorstel zal in die zin worden aangepast.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

7. Voorstel tot vaststelling van de zienswijze op de geactualiseerde Gemeen-
schappelijke Regeling Senzer. 
Enkele commissieleden pleiten voor het instellen van een klankbordgroep van raadsleden om 
zo de afstand te verkleinen en invloed te kunnen uitoefenen. Daarnaast worden 
complimenten geuit over het goede werk van Senzer in de afgelopen periode.
Wethouder Briels wijst op het feit dat de verordenende bevoegdheid bij raad blijft. De 
instelling van een klankbordgroep is een manier voor meer betrokkenheid. Hij laat die wens 
opnemen in de zienswijze.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

8. Voorstel tot vaststelling van het plan van aanpak Energiearmoede.
Wethouder Briels geeft vooraf aan dat dit voorstel eigenlijk te snel tot stand is gekomen. Het 
rijk staat toe dat gemeenten er een jaar langer over doen om het regelen. Daarom stelt hij 
voor het onderwerp nu van de agenda te halen om een goed en zorgvuldig voorstel te 
kunnen voorbereiden. Hij neemt daarin graag de mening van de commissieleden mee. 
De heer Van Zeeland vraagt om de mogelijkheden te bekijken om oudere woningen beter te 
isoleren.
Mevrouw Dankers heeft bedenkingen bij de vervanging van witgoed dat nog maar 5 jaar oud 
is. Is het niet beter een termijn van 10 jaar aan te houden. Verder mist zij een regeling voor 
de middenklasse. Mensen die net boven 120 % van de bijstandsnorm zitten komen niet in 
aanmerking. Wat zijn de mogelijkheden voor hen. 
De heer Gloudemans spreekt van een goed plan met goede onderdelen. Hij pleit ervoor om 
de mogelijkheid van het verkrijgen van een energietoeslag van 1300 euro extra onder de 
aandacht te brengen. 
Mevrouw Van den Heuvel vraagt om ook te kijken naar ideeën van andere gemeenten. Haar 
partij pleit voor een volledige besteding van het budget aan huurwoningen. Deze groep heeft 
zelf namelijk nauwelijks mogelijkheden. Eigenaren van koopwoningen met lage inkomens 
kunnen wellicht op een andere manier worden geholpen. Zij wijst erop dat er signalen zijn 
dat de energietoeslag ook terecht komt bij mensen met vermogen. 
De heer Van Rixtel pleit ervoor om Wocom meer in de plannen te betrekken.
De heer Sanders spreekt van een goed vervolg op eerdere acties. Hij mist echter de 
mogelijkheid van dakisolatie en zou graag zien dat vooral lokale leveranciers voor de 
uitvoering worden benaderd.
Wethouder Briels geeft aan dat er geen sprake is van een noodgreep. Er is 4 ton beschikbaar 
dat het college zoveel mogelijk in natura wil besteden. We hebben al veel mensen bereikt en 
proberen op allerlei manieren de mogelijkheden kenbaar te maken. Wocom is al actief 
betrokken. Maatregelen aan huurwoningen leiden niet tot een hogere huur. De termijn voor 
het omruilen van witgoed is arbitrair omdat dit ook afhankelijk is van voor apparatuur men 
heeft.
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Ten aanzien van de inkomensnorm zal er wel een keuze gemaakt moeten worden. Er wordt 
zeker ook gekeken naar ideeën van andere gemeenten. Het betrekken van lokale aanbieders 
is lastig. De suggesties vanuit de commissie worden meegenomen in de voorbereiding van 
een nieuw voorstel dat zo snel mogelijk opnieuw aan de commissie zal worden voorgelegd. 

Het voorstel wordt teruggenomen.

9. Voorstel tot vaststelling van het Regionaal Veiligheidsplan 2023-2026.
De heer Van Rixtel vraagt of er ook sprake is van burgerparticipatie. 
Mevrouw Maas vindt het een prima stuk en heeft geen vragen.
Ook mevrouw Vereijken spreekt van een prima plan.
De heer Van Bree vindt het ook een geweldig omschreven plan, dat complex in elkaar zit. Hij 
wijst op het belang van samenwerking. Op papier ziet het er goed uit maar hoe verloopt de 
uitvoering in de praktijk. Hij maakt zich namelijk wel zorgen over de capaciteit van de 
betrokken instanties die het plan moeten uitvoeren. Als voorbeeld noemt hij de toenemende 
zorg over de omgang met verwarde personen.
De burgemeester geeft aan dat participatie in het strafrecht niet aan de orde is. Dat neemt 
niet weg dat het plan tot stand is gekomen met ‘voeding’ vanuit de samenleving. Het 
veiligheidsgevoel in de samenleving neemt niet af maar blijft constant. Hier in Laarbeek is in 
de afgelopen jaren veel geïnvesteerd in veiligheid. In december zal hij dit in de thematische 
raadsbijeenkomst nader toelichten. De bestaande problematieken zijn in beeld. In de regel 
kunnen we doen waar we voor staan. Het college staat ook dicht op de samenleving om te 
horen wat er leeft. De toenemende inzet van de politie bij voetbalwedstrijden gaat ten koste 
van de lokale inzet hier. Daar bestaan zorgen over en zal aangekaart worden in de driehoek. 
Hij geeft een korte toelichting op de crisisopvang van verwarde personen maar wijst er 
tegelijk op dat de zorg voor deze mensen eigenlijk niet in het veiligheidsdomein thuishoort en 
voor een deel ook vraagt wederkerigheid van de samenleving. 

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

10. Voorstel tot vaststelling van de Verordening adviesraden sociaal domein 
gemeente Laarbeek.
De commissieleden spreken van een prima tussenstap naar de samenvoeging van de twee 
adviesraden. 
Wethouder Slaets geeft aan dat de verordening in goed overleg met de beide adviesraden is 
opgesteld. Zij zien hier allebei de meerwaarde van in.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

11. Stand van zaken intergemeentelijke / regionale samenwerking.
Wethouder Briels merkt op dat de burgemeester gisteren opnieuw is benoemd tot lid van het 
Dagelijks Bestuur van de MRE. 

12. Rondvraag.
De heer Van Bree vraagt hoe de gemeente gereageerd heeft naar aanleiding van de oproep 
van de staatssecretaris met betrekking tot de opvang van vluchtelingen. 
De heer Gloudemans heeft dezelfde vraag als de heer Van Bree. 
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De heer Van Zeeland vraagt of er al reacties zijn binnengekomen naar aanleiding van de 
verspreiding van het boekje “kun je rondkomen”.
De burgemeester geeft een toelichting op het proces ten aanzien van de bestrijding van de 
vluchtelingenproblematiek. Hij wijst erop dat er achter de schermen hard gewerkt wordt aan 
een oplossing. Het gaat hier echter om een gevoelig proces dat zeer zorgvuldig moet worden 
doorlopen. Alle betrokken partijen zijn zich zeer bewust dat er een oplossing moet komen 
voor de crisisnoodopvang. Hij hoopt dat dit gaat lukken, maar het kost wel een grote 
inspanning. Daarnaast moeten we ook reëel zijn ten aanzien van de mogelijkheden. Het 
zwart-wit beeld dat in de media wordt gecreëerd klopt niet.  
Wethouder Slaets geeft aan dat er inderdaad al reacties zijn binnen gekomen over het boekje 
voor minima van zowel inwoners als professionele organisaties. Zij wijst erop dat het een 
bewaarboekje is voor alle inwoners. 

Wethouder Briels biedt aan het slot van de vergadering de conceptbegroting 2023 aan, aan 
mevrouw Maas, het jongste lid van de gemeenteraad. 

13. Sluiting.
De voorzitter sluit vervolgens de vergadering.

Aldus vastgesteld in de vergadering van 1 november 2022. 

De griffier, De voorzitter, 

M.L.M. van Heijnsbergen L.W.J. Peeters


